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1. Voorwoord van de voorzitter 
 
Beste lezer, 
 
Ieder jaar publiceren wij ten behoeve van de Algemene Ledenvergadering een jaarverslag om ver-
antwoording af te leggen over de activiteiten in het vorige jaar. Dat is dit jaar niet anders. Onze vere-
niging houdt zich bezig met alle vormen van railvervoer. Wij verbinden de belangstellenden, die ge-
zamenlijk hun hobby willen beleven. Wij doen dit met regionale bijeenkomsten en centrale bijeen-
komsten in Amersfoort. Een ander belangrijke mogelijkheid voor het gezamenlijk beleven van de 
hobby is deelname aan excursies of reizen van de Stichting NVBS Excursies (SNE). 
Ook in 2018 hebben vrijwilligers binnen de NVBS zorg gedragen voor deze activiteiten. De afdelingen 
hebben hun maandelijkse bijeenkomsten (Den Haag zelfs elke twee weken) en regelmatig waren er 
bijzondere bijeenkomsten in NVBS Centraal in Amersfoort. De SNE heeft verschillende reizen georga-
niseerd, waarvan een overzicht in dit jaarverslag is opgenomen. Ook de NVBS Winkel in Amersfoort 
draagt bij aan het ontmoeten van mede-hobbyisten. 
 
Een tweede doel van de NVBS is het vormen van een kenniscentrum. De NVBS-er is een hobbyist met 
ǾŜǊȊŀƳŜƭǿƻŜŘŜΦ ±ŜŜƭ ƳŀǘŜǊƛŀŀƭ ǳƛǘ ŘŜȊŜ ǾŜǊȊŀƳŜƭƛƴƎŜƴΣ Ȋƻŀƭǎ ŦƻǘƻΩǎΣ ŘƻŎǳƳŜƴǘŜƴ Ŝƴ ōoeken, wor-
den ter beschikking gesteld aan de NVBS. De Stichting NVBS Railverzamelingen brengt alle collecties 
bij elkaar, ordent deze en stelt ze ter inzage beschikbaar voor alle leden en voor externen. Boeken 
komen in de bibliotheek terecht en kunnen door de leden geleend worden. 
De kennis wordt ook gebruikt voor onze publicaties, zoals Op de Rails, NVBS Actueel en onze website. 
Ook veel auteurs van boeken doen vaak een beroep op onze kennis. In 2018 is er gewerkt aan de 
ontwikkeling van een nieuwe website. De nieuwe website moet de aandacht van niet-leden trekken 
en ze over de streep helpen om toch maar lid te worden. De nieuwe website moet ook meer infor-
matie voor leden en niet-leden bieden.  
Het proces om te komen tot een nieuwe website was niet makkelijk. Het duurde langer dan gehoopt 
en er waren veel meningsverschillen over hoe die website er uit moest zien. De meningsverschillen 
lieten ook zien dat men betrokken was bij dit proces. Uiteindelijk is medio januari 2019 de website 
live gegaan. Allereerst nog in een proeffase, zodat de onvermijdelijke kinderziektes aangepakt kun-
nen worden, maar gaandeweg gaat de website steeds beter draaien en kunnen we ook de laatste 
openstaande zaken nog gaan regelen. 
 
Een nieuw project dient zich intussen ook weer aan. In 2019 moet ons contract met NS voor de huur 
van NVBS Centraal vernieuwd worden. Wij hebben er alle vertrouwen in, dat dit gaat lukken. Zodra 
zeker is dat we in Amersfoort kunnen blijven, willen we graag onze ruimte opknappen: betere ver-
lichting, opnieuw schilderen enz. 
 
Er is genoeg te doen in een vereniging als de NVBS. Daarbij wordt dit werk gedaan door vrijwilligers. 
bƛŜƳŀƴŘ ƻƴǘǾŀƴƎǘ ŜŜƴ ǾŜǊƎƻŜŘƛƴƎ ǾƻƻǊ ƘŜǘ ǿŜǊƪΦ 5ŀŀǊ ƳƻŜǘŜƴ ǿƛƧ ƳŜǘ ȊΩƴ ŀƭƭŜƴ ŘŀƴƪōŀŀǊ ǾƻƻǊ ȊƛƧƴΦ 
Een groot compliment geef ik dat ook aan alle vrijwilligers, die de NVBS draaiend houden. 
 
Gerrit Nieuwenhuis 
Voorzitter NVBS 
 
 

2. Kort verslag Algemene Ledenvergadering  2018 van de NVBS op 7 april 
2018 te Boskoop 

 
De gewone Algemene Ledenvergadering 2018 (ALV) vond op zaterdagmiddag 7 april plaats in Flora 
Boskoop te Boskoop en werd bezocht door 144 leden. 
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De vergadering begon om 14:00 met een interview van R. van Boxtel (president-directeur van NS) 
door de NVBS voorzitter Gerrit Nieuwenhuis. Van Boxtel benadrukte de substantiële verbetering van 
de prestaties van NS sinds zijn aantreden in 2015. Hij noemde hij de investering van 3 miljard in 
nieuwe treinen, maar ook gaf hij aan dat meer geld in de infrastructuur moet worden geïnvesteerd. 
Tenslotte oordeelde hij de NVBS als fanclub enorm belangrijk.  
Een samenvatting van het interview is gepubliceerd in NVBS Actueel van april 2018. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
De voorzitter Gerrit Nieuwenhuis interviewt de presi-
dent-directeur van NS R. van Boxtel. 
Foto: Sjoerd Bekhof. 
 

 
Gerrit Nieuwenhuis opende daarna het reguliere deel van de vergadering met het herdenken van de 
90 NVBS leden die waren overleden in de loop van het kalenderjaar 2017. Door de ALV werd staande 
1 minuut stilte in acht genomen terwijl de namen van de overledenen werden getoond.  
 
Er waren geen ingekomen stukken. De notulen van de ALV van 8 april 2017 in Amersfoort werden na 
een toelichting op de vervolgacties zonder wijzigingen goedgekeurd.   
 
Bij de Rekening en verantwoording van de penningmeester over het verenigingsjaar 2017 gaf de 
penningmeester Ronald Schuitemaker een toelichting en beantwoordde een aantal specifieke vra-
gen. Jan Bennis voerde namens de Kascommissie het woord over het Verslag van de Kascommissie 
over het boekjaar 2017. De cijfers over 2017 zijn correct bevonden. Hij dankte de penningmeesters 
van de centrale kas, de afdelingen, de stichtingen en de diensten voor de plezierige samenwerking.  
De ALV verleende onder applaus décharge aan het Hoofdbestuur voor het in het verenigingsjaar 
2017 gevoerde beleid, inclusief de financiën. 
 
De leden van de Kascommissie Jan Bennis (voorzitter), Sieger de Boer en Pim Groeneveld blijven ook in 
2018 in functie. Huub Baardemans was al reserve-lid. Als tweede reservelid werd voorgesteld Frits Spee 
te benoemen. Met applaus stemde de ALV in met dit voorstel. 
 
Van de voorzitter van het Hoofdbestuur (HB) Gerrit Nieuwenhuis, de secretaris Frits van Buren en 
bestuurslid Martin Bos was de benoemingstermijn verstreken maar zij waren herkiesbaar. De ALV 
ging onder applaus akkoord met hun herbenoeming. De 2de secretaris Willem Jan Wiebosch had te 
kennen gegeven na in totaal 7 jaar te willen aftreden. De voorzitter dankte hem voor de uitstekende 
wijze waarop hij deze rol vervuld heeft en bood hem bloemen aan. Twee nieuwe door het HB voor-
gedragen kandidaat-hoofdbestuursleden - Henk de Bruijne en Gerrit Reuvekamp - stelden zich voor 
en onder applaus werd met hun benoeming akkoord gegaan. Tenslotte ging de ALV akkoord met de 
benoeming van Gerrit Nieuwenhuis tot voorzitter van het Hoofdbestuur tot de ALV van 2019. 
 
Vijf NVBS-leden werden voorgedragen om te worden opgenomen in het register van Leden van Ver-
dienste van de vereniging. Emiel de Block en Raymond Kiès voor hun langjarige redactionele activitei-
ten voor Op de Rails, Henriette Steenbergen en Leo Riesthuis onder andere voor hun  bijdragen aan de 
bibliotheek en Peter van der Zanden voor zijn bijdragen aan de activiteiten van de afdeling Twente 
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gedurende 45 jaar. De laureaten waren helaas niet aanwezig en de oorkondes zullen op een later pas-
send tijdstip aan hen worden uitgereikt. 
 
Na de pauze werd het door Huig van de Marel gemaakte bord met ereleden voor NVBS Centraal ge-
toond. Één naam daarop was nog afgeplakt. In de zomer van 2017 had het HB besloten Pleun Benard 
voor te dragen voor de benoeming tot erelid voor zijn vele activiteiten voor de NVBS: penningmees-
ter van het Hoofdbestuur, lid van de kascommissie, activiteiten voor de winkel met inbegrip van de 
verhuizing van Voorschoten naar Amersfoort en reisleider van SNE. Helaas maakte zijn overlijden in 
december 2017 dit niet meer mogelijk. Daarom werd besloten Pleun Benard postuum voor te dragen 
voor de benoeming tot erelid. De ALV ging hier uiteraard mee akkoord en de voorzitter reikte de 
oorkonde en bloemen uit aan de mevrouw Benard.   
 

 

 
 
 
 
 
 
Gerrit Nieuwenhuis reikt de oorkonde behorend bij het 
erelidmaatschap van Pleun Benard postuum uit aan 
mevrouw Benard. Foto: Sjoerd Bekhof. 
 

Het jaarverslag van de Stichting NVBS Railverzamelingen (SNR) en de door deze stichting voorgestel-
de wijzigingen van de Statuten en het Huishoudelijk Reglement werden goedgekeurd. Ook het ver-
slag van de Stichting NVBS Excursies (SNE) gaf geen aanleiding tot vragen of opmerkingen.  
 
Op de Rails bij monde van Frans Blanker en NVBS Actueel bij monde van  Nico Spilt continueren in grote 
lijnen hun activiteiten. Namens SNE lichtte Geert Gorissen de uitgebreide reis-  en excursieplannen voor 
2017 toe. De nieuwe voorzitter van SNR Sjef Janssen gaf een toelichting op de activiteiten van SNR. Een 
speerpunt van SNR voor 2018 is het verbeteren van de toegankelijkheid en de bijbehorende dienstver-
lening 
 
Maikel Rörik lichtte de activiteiten van Ledenservice en Communicatie toe en gaf een preview van de 
resultaten van het onderzoek bij de leden van de NVBS naar hun oordeel over de diverse geledingen. 
 
Penningmeester Ronald Schuitemaker gaf een toelichting op de Begroting en vaststelling contributie 
voor het verenigingsjaar 2019. Na jaren van stilstand in de ontwikkeling van de contributie stelde het 
Hoofdbestuur voor de contributie te verhogen ƳŜǘ ϵ оΣ-- ǇŜǊ м ƧŀƴǳŀǊƛ нлмф Ŝƴ ƳŜǘ ƴƻƎ ŜŜƴǎ ϵ нΣ-- per 
1 januari 2020. Ondanks deze al meeberekende voorgestelde contributieverhoging komt de begroting 
voor 2019 uit op een exploitatie-resultaat Ǿŀƴ ϵ - 19 000. De ALV ging akkoord met deze voorgestelde 
ŎƻƴǘǊƛōǳǘƛŜǾŜǊƘƻƎƛƴƎŜƴΦ 5Ŝ ƪƻǎǘŜƴ Ǿŀƴ ŘŜ ƴƛŜǳǿŜ ǿŜōǎƛǘŜ ǘŜǊ ƎǊƻƻǘǘŜ Ǿŀƴ ϵ мллΦллл ҕ млΦллл ǿƻǊŘŜƴ 
ǘŜƴ ƭŀǎǘŜ Ǿŀƴ ƘŜǘ ǾŜǊƳƻƎŜƴ ƎŜōǊŀŎƘǘΦ 5ƛǘ ǾŜǊƻƻǊȊŀŀƪǘ  ŜŜƴ ǾŜǊƳƛƴŘŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ƘŜǘ ǾŜǊƳƻƎŜƴ Ǿŀƴ ǊǳƛƳ ϵ 
7пт ллл ƻǇ лмΦлмΦнлму ǘƻǘ ǊǳƛƳ ϵ слл ллл ƻǇ лмΦлмΦнлнлΦ 
 
Eind 2017 heeft het Hoofdbestuur besloten tot een investering in een volledige vernieuwing van de 
website van de NVBS door een extern bedrijf. Gerrit Nieuwenhuis lichtte dit besluit toe met een aantal 
argumenten. Onder leiding van Sander Mayer is een Projectgroep gevormd. Vervolgens gaf Sander 
Mayer aan de hand van een PowerPoint presentatie een uitvoerige voorproef van de vormgeving van 
de nieuwe website er uit gaat zien.  
 
Na de rondvraag sloot de voorzitter om 17:45 de vergadering onder dankzegging aan de aanwezigen. 
Na de door het Hoofdbestuur aangeboden borrel nam een aantal leden deel aan het buffet. 
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3. Verslag van de secretaris 
 
Het Hoofdbestuur (HB) onderging tijdens de ALV enige veranderingen. Willem Jan Wiebosch nam na 
7 jaar afscheid en twee nieuwe leden traden aan: Gerrit Reuvekamp en Henk de Bruijne. 
 
De samenstelling van het HB in 2018 was als volgt: 
Voorzitter:  Gerrit Nieuwenhuis 
Secretaris:  Frits van Buren 
Penningmeester:  Ronald Schuitemaker 
Lid:   Willem Jan Wiebosch (tot 08.04.20198) 
Lid:   Martin Bos 
Lid:   Henk de Bruijne (vanaf 08.04.2018) 
Lid:   Gerrit Reuvekamp (vanaf 08.04.2018) 
 
Het (NVBS-)jaar 2018 werd geopend op 7 januari met de nieuwjaarsreceptie, die zoals altijd goed 
bezocht werd.  
 
2018 werd door het HB uitgeroepen tot "Jaar van de Vernieuwing". Een uiterst belangrijke positie 
werd daarbij ingenomen door de realisatie van een nieuwe website. Het HB heeft hier zeer veel tijd 
en energie aan besteed. Ter begeleiding van dit proces werd een Projectgroep in het leven geroepen 
met als onderdeel daarvan een Kerngroep.  
 
Het HB vergaderde in 2018 twaalf  keer. Daarnaast werd op 02.02.2018 een beleidsdiscussie georga-
niseerd in de aanwezigheid van een aantal gasten.  
 
Voor de intensivering van de samenwerking van de Amersfoortse afdelingen werd op 24.03.2018 en  
22.09.2018 een Afstemmingsoverleg georganiseerd. Deze overleggen beginnen vruchten af te wer-
pen. Met de boeken- en filmcommissie, de kalendercommissie en de dienst huisvesting vond een 
afzonderlijk overleg plaats. De jaarlijkse stafvergadering van afdelingen, geledingen/diensten en HB 
vond plaats op 03.11.2018 in Hooglanderveen. Daar werd onder andere besloten dit jaarlijkse over-
leg in die vorm te continueren. Na elke vergadering van het HB werd met een stafnieuwsbrief verslag 
uitgebracht aan de staf van de NVBS. 
 
Voor ongeveer 65 aangemelde vrijwilligers van de NVBS werd op 29.09.2018 een tramrit met RoMeO 
in Rotterdam georganiseerd gevolgd door een borrel in de remise van RoMeO.   
 
De afdelingen Hart van Brabant en West-Brabant waren na het overlijden van hun voorzitter Gerrit 
van Arendonk stilgevallen. Het HB heeft het initiatief genomen tot een herstart van een combinatie 
van de twee gecombineerde afdelingen als de afdeling Midden- en West-Brabant. 
 
Tenslotte werden een protocol overlijden Ereleden en Leden van Verdienste en een privacy protocol 
vastgesteld. 
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4. Verslag van de penningmeester 
 
Over 2018 is een geconsolideerde jaarrekening opgesteld, waarin gecomprimeerd alle cijfers zijn 
samengevat van de onderdelen die samen de NVBS vormen: 

¶ Centrale kas 

¶ Winkel 

¶ Diensten 

¶ Bibliotheek 

¶ Huisvesting  

¶ DOI 

¶ P&R 

¶ 20 Afdelingen ς één afdeling minder dan in 2018: West- en Midden Brabant zijn samenge-
voegd 

 
Ten opzichte van vorige jaarverslagen zijn de cijfers van de afzonderlijke onderdelen niet meer in het 
jaarverslag opgenomen. 

 
SNE en SNR zijn niet meegeconsolideerd en zijn apart opgenomen, omdat dit zelfstandige stichtingen 
zijn. 
 
!ƭƭŜ ŎƛƧŦŜǊǎ ȊƛƧƴ ŀŦƎŜǊƻƴŘ ƻǇ ƘŜƭŜ ŜǳǊƻΩǎΦ 
 
Balans 
In 2018 zijn twee investeringen gedaan: de nieuwe website en het kassasysteem van de winkel. 
Om het resultaat van de exploitatie over 2018 niet teveel te laten afwijken van andere jaren, zijn 
deze investeringen ten laste gebracht van het vermogen van de Vereniging en dus niet als kosten 
opgenomen. Voor de website heeft de ALV van 7 april 2018 hiervoor zijn goedkeuring gegeven. 
 
De boeken en tijdschriften van de bibliotheek worden op nihil gewaardeerd. Er vindt geen activering 
plaats van investeringen in het gehuurde pand in Amersfoort in inventaris etc. De voorraden in de 
winkel zijn gewaardeerd tegen de inkoopwaarde.  
Gezien de lage rentestand zijn de geldmiddelen ook in 2018 ondergebracht op direct opvraagbare 
internetspaarrekeningen. Met het oog op het garantiestelsel zijn deze gespreid over drie banken.  
Ons gebouw in Amersfoort is gehuurd van NS Stations, waarbij het huurcontract is aangevangen in 
2009 voor een periode van 10 jaar. Per 1 mei 2019 wordt deze huurovereenkomst verlengd.  
 
Resultaten  
IŜǘ ƎŜŎƻƴǎƻƭƛŘŜŜǊŘŜ ǊŜǎǳƭǘŀŀǘ ƻǾŜǊ нлму ōŜŘǊƻŜƎ ϵ нфΦсмрΣ- negatief.  
De belangrijkste punten die dit verlies hebben veroorzaakt, zijn: 

¶ Inkomsten: 

¶ Contributie-inkomsten die ieder jaar iets teruglopen; 

¶ Rente-inkomsten wederom minder dan in 2017 door de zeer lage rentestand; 

¶ Bruto winst op verkopen winkel zijn een stuk lager dan in voorgaande jaren. Veroorzaakt 
door foutieve berekeningen in het verleden. 

¶ Uitgaven: 

¶ Grosso modo waren de uitgaven in 2018 nagenoeg gelijk aan die van 2017.  
o Iets minder werd uitgegevens aan/door de bibliotheek, ledenadministratie, vergade-

ringen, afdelingen, bijdrage SNR, internet/website en overige uitgaven. 
o Iets meer werd uitgegeven aan publiciteit en reclame, huisvesting en uitgaven van de 

winkel. 
o De overige inkomsten en uitgaven liggen in lijn met die van 2017  
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De kosten van de huisvesting voor SNR zijn niet doorbelast. Hetzelfde geldt voor het deel van de ver-
zekeringspremies dat op SNR betrekking heeft. 
 
In de loop der jaren zijn de applicaties en website van de NVBS steeds verder uitgebreid. Er is een 
applicatie-landschap ontstaan dat vernieuwd en opgeschoond dient te worden: webwinkel, ontslui-
ting van de digitale collecties, mijn NVBS, het zichtbaar zijn van de afdelingen, etc. Het gebruik van de 
website neemt nog steeds toe en de oude website voldeed niet meer aan de eisen van deze tijd. Met 
name het toenemende gebruik van smartphones ondersteunde de oude website onvoldoende. 
 
In 2017 is een onderzoek gestart naar vernieuwing van het applicatie-landschap en website. Gezien 
de dringende noodzaak tot vernieuwing heeft het HB eind 2017 besloten om opdracht te geven tot 
deze vernieuwbouw die begin 2018 is aangevangen.  
In de ALV van 7 april 2018 is dit voorstel uitgebreid aan de orde gekomen en heeft de ALV zijn goed-
ƪŜǳǊƛƴƎ ƎŜƎŜǾŜƴ ŀŀƴ ŜŜƴ ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎ ǘǳǎǎŜƴ ŘŜ ϵ флΦллл Ŝƴ ϵ ммлΦллл Ŝƴ ǘŜ ŦƛƴŀƴŎƛŜǊŜƴ ǳƛǘ ŘŜ ƻǇƎe-
bouwde reserves. Door een BTW-deel van de nieuwe webwinkel af te trekken, is de uiteindelijke 
ƛƴǾŜǎǘŜǊƛƴƎ ǳƛǘƎŜƪƻƳŜƴ ƻǇ ϵ мллΦпммΣ- 
Het ontwerp en bouw van de website heeft zowel bij de NVBS als bij de bouwers meer tijd en energie 
gekost dan we vooraf hadden ingeschat. De oplevering van de website is diverse malen uitgesteld en 
uiteindelijk op 15 januari 2019 is de website live gegaan. 
Vanwege voortschrijdend inzicht én een aantal onderdelen die nog niet voldoende zijn afgerond stelt 
ƘŜǘ IƻƻŦŘōŜǎǘǳǳǊ ǾƻƻǊ ƻƳ ƛƴ нлмф ŀƭǎƴƻƎ ŜŜƴ ōŜŘǊŀƎ Ǿŀƴ ϵ олΦллл ŜȄǘǊŀ ǳƛǘ ǘŜ ǘǊŜƪƪŜƴ Ǿƻor de 
nieuwe website, wederom ten last van het eigen vermogen.  
 
 

5. Begroting 2020 en voorstel contributie 2020 
 
In 2017 en eerdere jaren werd alleen de begroting van de centrale kas gepubliceerd. De begroting 
van de centrale kas is weliswaar leidend voor de vaststelling van de contributie omdat via deze be-
groting ook de subsidies aan diensten en afdelingen lopen, als mede ook de bijdrage aan SNR. Maar 
dit doet afbreuk aan het feit dat we de hele NVBS willen zien in zowel de verlies- en winstrekening als 
de balans en begroting. Daarom publiceren we dit jaar alleen nog de geconsolideerde NVBS begro-
ting (zonder de stichtingen SNE en SNR). 
 
In deze begroting zijn de door de afdelingen en diensten opgestelde begrotingen zoveel mogelijk als 
uitgangspunt genomen, inclusief de financiële wensen van SNR. Er is uitgegaan van een voortzetting 
van de activiteiten van de afgelopen jaren. Bij de contributie is rekening gehouden met een verho-
ƎƛƴƎ Ǿŀƴ ŘŜ ŎƻƴǘǊƛōǳǘƛŜ Ǿŀƴ ϵ нΣ- per lid in 2020 en een licht dalend ledenaantal. 
De begroting eindigt met een verlies. Dit wordt voor een groot deel veroorzaakt door een dalend 
ledental, een verminderde bijdrage van de winkel, door een intensivering van de investeringen in de 
website en het applicatie-landschap bij NVBS, door uitgaven in het kader van het marketingcommu-
ƴƛŎŀǘƛŜǇƭŀƴ Ŝƴ ŜȄǘǊŀ ƪƻǎǘŜƴ ōƛƧ {bw ǾƻƻǊ ŘŜ ŘƛƎƛǘŀƭƛǎŜǊƛƴƎ Ǿŀƴ ŦƛƭƳǎ Ŝƴ ŦƻǘƻΩǎΦ  
 
Resultaat  
¦ƛǘƎŀŀƴŘŜ Ǿŀƴ ƘŜǘ ōƻǾŜƴǎǘŀŀƴŘŜ ǿƻǊŘǘ ƻǾŜǊ нлнл ŜŜƴ ƎŜŎƻƴǎƻƭƛŘŜŜǊŘ ǾŜǊƭƛŜǎ Ǿŀƴ ϵ нпΦплл ōŜƎǊƻƻǘΦ 
Voor 2019 is de begroting aan de hand van de bekende gegevens medio maart 2019 ook enigszins 
aangepast.  
 
Conclusie  
Tot en met 2018 is de contributie onveranderd gebleven, nu is het Hoofdbestuur van mening dat een 
geringe contributieverhoging op zijn plaats is, vanwege de hogere exploitatiekosten, internet en ICT-
uitgaven, meer marketing om meer leden te trekken en de verhoging van de BTW op Op de Rails van 
6% naar 9%. 
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De uitgaven die het verlies veroorzaken worden door het Hoofdbestuur beschouwd als investeringen 
om de vereniging op een hoger en aansprekender niveau te brengen. Het is beleid van het Hoofdbe-
stuur om het eigen vermogen van de vereniging, mits gecontroleerd, voor dit soort uitgaven aan te 
wenden. Mochten er maatregelen genomen moeten worden om de normale exploitatie structureel 
kostendekkend te houden, dan wil het Hoofdbestuur eerst naar de uitgaven kijken. Pas daarna komt 
een extra contributieverhoging aan de orde.  
 
Voorstel contributie 2020  
IŜǘ IƻƻŦŘōŜǎǘǳǳǊ ǎǘŜƭǘ ǾƻƻǊ ŘŜ ŎƻƴǘǊƛōǳǘƛŜ ǾƻƻǊ ƘŜǘ ƧŀŀǊ нлнл ƳŜǘ ϵ нΣ- te verhogen. Dit was al aan-
gekondigd in de ALV van 7 april 2018. En met de mogelijkheid van een extra verhoging van maximaal 
ϵмΣ- als de omstandigheden daartoe, naar het oordeel van het Hoofdbestuur, aanleiding geven. 
 

 
6. Ledenbestand  2015-2018 
 

 
2018 2017 2016 2015  Nieuwe leden 2018 

Totaal begin jaar 4.513 4.570 4.599 4.688  Jeugdleden 23 

Nieuw Leden 162 154 149 152  Gezinsleden 0 

Opgezegd -120 -102 -84 -146  Gewone leden 124 

Overleden -62 -91 -60 -56  Representatieve leden 4 

Contributie  niet be-
taald 

-28 -18 -34 -39  Digitale leden 2 

Totaal einde jaar 4.465 4.513 4.570 4.599  LRTA 5 

Mutaties per saldo -48 -57 -29 -89  Europese leden 4 

   
  

 Totaal 162 
 
 
Reden aanmelding nieuwe  leden 2018 

(boven 25 jaar) 2017 
 Reden van opzegging 2018 

Actie NVBS 2018 12  Opzegging zonder opgave van 
reden 

66 

Eerder lid geweest 11  Financiële reden 6 

Facebook actie 6  Gezondheidsreden 14 

Folder 3  Geen (andere) interesses 17 

Internet 37  Klachten over inhoud Op de Rails 2 

Juli aktie 4  Overleden 62 

Oktober aktie 23  Overig 43 

Abonnement / proefnummer OdR 3  Totaal 210 

Via gezinslid 5    

±ƛŀ b±.{ΩŜǊ 32    

Overig/onbekend 26    

Totaal  162    
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7. Schenkingen en legaten 
  
Het aanspreekpunt voor schenkingen aan onze vereniging is Karel van Ipenburg. In het jaar 2018 
waren er meer schenkingen en legaten dan in 2017. Omdat de aanleiding veelal een overlijden be-
treft is steeds een behoedzame aanpak noodzakelijk. Soms is tegelijkertijd sprake van aankoop, dit 
betreft dan meestal boeken. Een enkele keer worden er alleen boeken ingekocht. Bij boeken heeft de 
bibliotheek de eerste keus, de overige vinden een plaats op de tweedehands afdeling van de winkel.  
 
De meest belangrijke schenkingen en nalatenschappen die dit jaar werden afgewikkeld waren o.a. 
afkomstig van: Jaap van den Berg,  Frits van der Gragt, Nico Hoboken, dhr. J.Hoekstra, John Krijgs-
man, Louis Meijer, dhr. Schooneveld, mevr. Tieman, Rob Voogel en dhr. van der Weerd. 
 
Aangekocht werden de gehele of gedeeltelijke collecties van dhr. D. Bolt, dhr. Bouman, dhr. L. den 
Hollander dhr. L. Kuipers, dhr. B van der Meij, Bert Reeze en dhr. B.Verberne.  
 
Zaken voor SNR gaan als regel eerst naar een afgesloten ruimte voordat ze door de conservator wor-
den verdeeld om in de verzameling op te nemen. Door de goede samenwerking tussen ons aan-
spreekpunt, SNR, Bibliotheek en de winkel  is het vele werk dat hiervoor nodig is dit jaar zeer soepel 
en vlot verlopen. Daarom zie ik een volgend jaar met vertrouwen tegemoet. 
  
Karel van Ipenburg 
  
 
8. Verenigingsarchief 
 
In 2018 is gestaag doorgegaan met het toegankelijker maken van ons verenigingsarchief. Het aantal 
documenten dat wij als NVBS bezitten is evenwel niet afgenomen maar juist toegenomen omdat de 
afdeling Den Haag en ook afdeling Noord hun archief hebben overgebracht naar NVBS Centraal. Dit 
zijn zeer uitgebreide archieven met veel overlappingen. Hoewel dat veel werk met zich meebrengt 
zou eigenlijk elke afdeling het arc hief van vóór een bepaalde datum naar NVBS Centraal kunnen 
overbrengen.  
 
Een voorlopig blijvend probleem is dat er een echte index van wat de NVBS bezit ontbreekt. Door 
middel van digitalisering van veel stukken kan dit in ieder geval verbeteren. Daar wordt ook aan ge-
werkt, maar daar ben ik afhankelijk van het aanleveren van digitale stukken. 
²ŀǘ ƛƴ нлму ǿŜƭ ƛǎ ƎŜƭǳƪǘ ƻƳ ƻǇ ŜƴƪŜƭŜ ŘŜŜƭǘŜǊǊŜƛƴŜƴ ƘŜǘ ŀǊŎƘƛŜŦ ōŜǘŜǊ ƻǇ ǘŜ ōƻǳǿŜƴΦ tǊƻƎǊŀƳƳŀΩǎ 
van afdelingen zijn per afdeling en op jaar nu afzonderlijk opgeborgen en laat over al die jaren een 
enorm divers beeld zien hoe een afdeling tegen haar publiciteit aankijkt. Ook deelname bewijzen aan 
excursies is een bonte verzameling. En wie de kalenders van de NVBS over al die jaren bekijkt ziet 
daar de hobby heel fraai in terug. 
 
In 2019 ga ik gewoon door met waar ik mee bezig was. Het maken van keuzes is een lastige, want 
wat behouden we, wat digitaliseren we en wat doen we weg.  
 
Rob Daale 
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9. Jaarverslagen van de afdelingen 
 
Onderstaande tabel laat een overzicht zien van de aantallen bezoekers van de afdelingsavonden van 
2013 tot en met 2018. De ontwikkelingen zijn verschillend per afdeling, maar na een stijging  van het 
totaal aantal bezoekers van ongeveer 5500 in 2013 tot ongeveer 6200 in 2016 treedt thans een stabili-
satie op (ook rekening houdend met het feit dat de afdelingen Hart van Brabant en West Brabant niet 
(meer) actief waren). Voldoende aandacht om het aantal bezoekers toch weer te vergroten blijft dan 
toch steeds nodig. 
 

Afdeling 2013 2014 2015 2016 2017 2018 

 A1) B2) A/B3) A B A/B A B A/B A B A/B A B A/B A B A/B 

Amsterdam 215 9 24 204 9 23 180 9 20 141 7 20 212 9 24 161 9 18 

Apeldoorn 128 9 14 197 9 22 196 10 20 180 10 18 180 10 18 187 10 19 

Den Haag 850 19 45 1027 20 51 950 19 50 1042 20 52 1038 21 49 1140 21 51 

Drechtsteden 104 9 12 135 9 15 154 9 17 154 9 17 104 8 13 128 9 14 

Eemland 210 9 23 234 9 26 219 9 24 223 9 25 201 9 22 224 9 25 

't Gooi 222 9 25 211 9 23 233 9 26 268 9 30 225 9 25 221 9 25 

Hart van Brabant 108 9 12 90 10 9 79 9 9 135 10 14 54 6 9 - - - 

Kennemerland 97 9 10 119 9 13 104 9 12 103 9 11 116 9 13 108 9 12 

Modelbouw 813 36 23 803 36 22 805 36 22 778 36 22 662 36 18 707 34 21 

Noord 249 11 23 252 12 21 259 21 22 293 13 23 282 12 24 255 12 21 

N Holland Noord 356 14 25 468 16 29 420 15 28 418 14 30 501 16 31 462 15 31 

Oost 269 9 30 293 9 33 339 9 38 317 9 35 316 9 35 267 9 30 

Oost-Brabant 164 10 16 147 10 15 150 10 15 153 10 15 134 10 13 131 10 13 

Rijnland 279 10 28 369 10 37 395 10 40 343 10 34 375 11 34 382 11 35 

Rotterdam 215 10 13 199 10 20 274 10 27 287 9 32 276 9 31 289 9 32 

Twente 479 10 48 501 11 46 548 12 46 533 10 53 528 11 48 506 10 51 

Utrecht 1804) 9 20 180 9 20 138 8 17 149 10 15 209 9 23 183 9 20 

West-Brabant 1154) 10 12 126 10 13 126 10 13 124 10 12 128 10 13 - - - 

Zeeland 94 9 10 108 9 12 119 9 13 114 9 13 104 9 12 108 9 12 

Zuid-Limburg 122 10 12 125 9 14 127 9 14 124 9 14 148 10 15 126 9 14 

Zwolle 266 10 27 305 10 31 340 10 34 344 10 34 329 10 33 359 10 36 

Totaal 5535   6093   6165   6223   6122   5944   

 
1) A = totaal aantal bezoekers - 2) B = aantal bijeenkomsten - 3) A/B = gemiddeld aantal bezoekers per bijeenkomst - 4) schatting 

 
De verslagen per afdelingen zijn geschreven door de afdelingen zelf en met soms kleine wijzigingen 
hieronder weergegeven. 

 
Amsterdam 
 
De afdeling Amsterdam is wat bestuur betreft weer volledig op sterkte met een voorzitter, secretaris 
en penningmeester. Er werden 9 presentaties gegeven, waarbij het aantal bezoekers varieerde tus-
sen de 14 en de 26. Er is een vaste kern van slechts 12 bezoekers. De bereikbaarheid van het Haar-
lemmermeerstation was niet optimaal door grote wegwerkzaamheden en het opheffen van tramlijn 
16 voor de deur. 
Een punt van zorg is de huisvesting bij de museumtram. Het station vormt weliswaar een goedkope 
όǎƭŜŎƘǘǎ ϵ нрΣҐ ǇŜǊ ŀǾƻƴŘύ Ŝƴ ǎŦŜŜǊǾƻƭƭŜ ŜƴǘƻǳǊŀƎŜ ǾƻƻǊ ƻƴȊŜ ōƛƧŜŜƴƪƻƳǎǘŜƴΣ ƳŀŀǊ ŘŜ ǾƻƭƎŜƴŘŜ ƴŀŘe-
len spelen: 
1. er zijn op maandagavond vaak luidruchtige buren, die in naastgelegen zaal dineren (met muziek). 
2. de verwarming in het gebouw werkt niet altijd optimaal. 
3. de zaal is aan de kleine kant voor een gewenste groei van de afdeling. 
4. de toekomst van de museumlijn AOM is uiterst onzeker, waardoor het onduidelijk is of we op 

deze locatie kunnen blijven. 
 
Om de kosten te drukken zijn we naar een goedkopere postverzending overgestapt. Vraag is of we 
digitaal moeten gaan terwijl er zo weinig bezoekers komen die hun mailadres kunnen afgeven. 
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Voor de presentaties zou de afdeling graag beschikken over een NVBS-beamer, waardoor de huur 
van de privé-beamer van de voorzitter kan vervallen. Wij pleiten daarom voor de éénmalige aanschaf 
van een beamer via het Hoofdbestuur. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Amsterdam in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

16.012018 Hubert Kraaivanger Smalspoor op het Britse eiland 15 

19.02.2018 René Platjouw Ticino, Zwitserland 15 

19.03.2018 Bastiaan Luytjes De weg kwijt in Engeland 17 
16.04.2018 Bert van Raaij Trams in oostelijk Duitsland 17 

28.05.2018 René Platjouw Sporen door het Appenzellerland 23 

17.09.2018 Paul Muré Australië, de grote steden per trein 14 

22.10.2018 Sjoerd Bekhof Finlandia 19 

19.11.2018 Karel Hoorn De bijzondere foto 26 
17.12.2018 Diverse meebrengavond 15 

  Totaal aantal bezoekers 161 

 
14 januari 2019 
Bert van Raaij - secretaris afdeling Amsterdam 
 
 
Apeldoorn 

 
Vlak voor de jaarwisseling ontvingen we het droevige bericht van het overlijden van Anton Schultink. 
Anton was jarenlang voorzitter en daarna gewoon bestuurslid geweest van de afdeling Apeldoorn. 
Namens de afdeling hebben enkele bestuursleden en gewone leden de afscheidsdienst van Anton 
bijgewoond. 
 
Via perspublicaties, het rondmailen naar leden in ons postcodegebied en het uitzetten van pro-
ƎǊŀƳƳŀΩǎ ƛƴ ōƛōƭƛƻǘƘŜƪŜƴ Ŝƴ ƳƻŘŜƭōƻǳǿǿƛƴƪŜƭǎ ȊƛŜƴ ǿƛƧ ǊŜƎŜƭƳŀǘƛƎ ƴƛŜǳǿŜ ƎŜȊƛŎƘǘŜƴΣ ǿŀŀǊǾŀƴ ŜǊ 
sommigen blijvend zijn. Ook via de lokale omroep hebben we enkele keren de NVBS in het voetlicht 
kunnen brengen.  
Het vaste deel van onze allertrouwste bezoekers vertoont echter een daling door overlijden of afne-
mende gezondheid. Ondanks enkele nieuwe bezoekers blijft het gemiddelde bezoekersaantal hier-
door de laatste jaren ongeveer 18 per bijeenkomst. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Apeldoorn in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal  

bezoekers 

24.01.2018 Bert van Raaij Trams in Brussel, Ardennen en Frankrijk 10 

28.02.2018 Hans Bikker Rhätische Bahn 20 

28.03.2018 Jaap Nieweg Smalspoor in de Achterhoek 27 

25.04.2018 Steven Hopman Nederlands spoorwegmaterieel in het buiten-
land  

21 

23.05.2018 .ŀǊǘ Ǿŀƴ Ψǘ DǊǳƴŜǿƻƭŘ Stoom in het arbeidersparadijs 17 

29.08.2018 René Platjouw Groeten uit Amsterdam 20 

26.09.2018 Michel Dispa en Pieter Barink 50 jaar MBS 20 

24.10.2018 René Jongerius Onveilig sein 13 

28.11.2018 John Krijgsman Berliner Metamorphosen deel 2 25 

19.12.2018 Eigen leden Werk van eigen leden 14 

  Totaal aantal bezoekers 187 
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Op 5 mei was er weer het door Jan Buis georganiseerde afdelingsuitstapje. Dit keer was het reisdoel 
Hannover. 
 
Halverwege het jaar vond er een wisseling in het bestuur plaats. Het penningmeesterschap werd 
door Joop Hartjes overgedragen aan Steven Hopman. 
 
Bestuur afdeling Apeldoorn 
Lolke Looijenga(voorzitter), Leo van Engeland(secretaris), Joop Hartjes (penningmeester 1e halfjaar) 
en Steven Hopman (penningmeester 2e halfjaar). 
 
 
Den Haag 
 
De NVBS-afdeling Den Haag kan voor wat betreft 2018 terugzien op een goed jaar. Allereerst waren 
er natuurlijk de reguliere bijeenkomsten: 12 in het eerste halfjaar en 9 in het tweede. Deze werden 
wederom goed bezocht. Het aantal bezoekers kwam uit op 1.064 (exclusief de aanwezige bestuurs-
leden), dat is 26 meer dan in 2017 (1.038) en 22 meer dan 2016, waarin voor de eerste maal de grens 
van 1.000 bezoekers werd overschreden (1.042). In de loop van het tweede halfjaar werd al duidelijk 
dat deze mijlpaal tijdens de voorlaatste bijeenkomst op 10 december zou worden gehaald. Gemid-
deld werden de avonden door 50 bezoekers bijgewoond (exclusief bestuursleden). 
De 1.000e bezoeker kreeg namens de afdeling weer een cadeaubon van de NVBS-Winkel in Amers-
foort en een bloemetje uitgereikt. 
 

 

 
De heer Eradus leest de brief van het NVBS-bestuur. 

 
 

De 1.000ste bezoeker wordt in het zonnetje gezet door de 
voorzitter Paul Muré. Foto: Erik Herbschleb. 
 

 
In het voorjaar vond een mutatie in het afdelingsbestuur plaats. Het bestuurslid Kees Bal trok zich 
terug en de vacature werd opgevuld door Edward Kuijper.  
 
In juni van het jaar werd weer een speldje uitgereikt aan iemand die 60 jaar NVBS-lid is, de heer J.K.L. 
Eradus uit Leidschendam. 
 
Nadat de afdeling dat in 2016 ook al eens deed werd er op 20 oktober 2018 weer een geslaagde 
tramexcursie in de Haagse regio georganiseerd. Deze keer reden we met de HTM 58 en de NZH A327 
onder andere naar Delft. Er namen 45 personen aan deze excursie deel; precies twee trams vol. 
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5Ŝ ŜȄŎǳǊǎƛŜǘǊŀƳǎ ƻǇ ŘŜ 5ŜƭŦǘǿŜƎ ōƛƧ ŘŜ ǊŜƳƛǎŜ Ωǎ-Gravenmade. Foto: Paul Muré 

 
Het jaar werd ook nu weer afgesloten met de traditionele varia-avond op 27 december 2018. Het 
programma werd ingevuld door een vijftal leden van de afdeling, die met hun afwisselende presenta-
ties weer voor een geslaagde afsluiting van het jaar zorgden. Ook nu weer konden we naast de vaste 
bezoekers en leden van elders een aantal echtgenotes, familieleden of vrienden van onze bezoekers 
begroeten. Het bestuur zorgde zoals gewoonlijk voor oliebollen en appelflappen. Deze bijeenkomst 
trok 58 bezoekers, 8 minder dan vorig jaar. 
 
Het bestuur ziet de toekomst met vertrouwen tegemoet. Financieel zijn we gezond en draaien we 
nog steeds zonder bijdrage van de vereniging.  
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Den Haag in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Bezoekers 

08.01.2018 Bastiaan Luytjes De weg kwijt in Engeland 51 

22.01.2018 Marco Moerland Toen en Thans 56 

29.01.2018 Ton Pruissen Het IJzeren Paard (filmavond) 62 

12.02.2018 Bert van Raaij Trams in Oostelijk Duitsland - deel 2 43 

26.02.2018 Huib. Binkhorst De PCC 60 

12.03.2018 Cees Sinke Iran licht de sluier op 47 

26.03.2018 Maurits v.d. Toorn Anderhalve eeuw Rotterdam en OV 47 

09.04.2018 Georg Groenveld Het Haagse trambedrijf in de jaren 60 en 70 60 

23.04.2018 Aad de Meij Drieluik, o.a. NS 1201 50 

30.04.2018 Mar de Klerk Spoorwegen in Denemarken 1990-2015 45 

14.05.2018 v.d. Jagt en Noorlander India: 1980 vs. 2009 47 

28.05.2018 Vijf afdelingsleden VARIA-avond 45 

10.09.2018 Karel Hoorn Nieuwe tramontwikkelingen in Rusland 41 

24.09.2018 René Jongerius Door onveilig sein 54 

08.10.2018 Harry Peters Railvervoer in Duitsland, 1971/1972 53 

22.10.2018 wŀƛƭǘƘŜŀǘŜǊ !ΩŘŀƳ Railjournaal 2017 44 

29.10.2018 Peter Doove Sporen in Saksen - deel 1 32 

12.11.2018 D. Viergever en E. Jansen NS-Dieselvijven 69 

26.11.2018 Bram Stelling Met de Trans-Mongolië Express naar China 53 

10.12.2018 L. de Jong en R. Platjouw ά¢ŀƪŜ ǘƘŜ LƴǘŜǊǳǊōŀƴέ 47 

27.12.2018 Vijf afdelingsleden VARIA-avond 58 

  Totaal aantal bezoekers 1064 
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Bezoekersaantallen exclusief bestuur (4x):  gemiddelde opkomst 50 bezoekers op 21 avonden 
Inclusief bestuur ca. 1140, gemiddeld 54 toehoorders. 
 
 

Drechtsteden 
 
In 2018 zijn er 9 bijeenkomsten gehouden. In totaal hebben 128 betalende leden de bijeenkomsten 
bezocht. Dit aantal laat een gemiddelde zien van 14 personen per avond hetgeen een lichte stijging is 
ten opzichte van 2017. We hebben in mei op de laatste avond van het seizoen 2017-2018 afscheid 
genomen van Hans Bos als secretaris. We zijn hem dankbaar voor de inzet die hij heeft getoond voor 
onze afdeling. 
 
Voor het seizoen 2018-2019 is geen programmaboekje samengesteld. De vaste bezoekers worden 
per mail ingelicht over de presentaties. Dit heeft een besparing in de verzendkosten opgeleverd. Het 
is wel de bedoeling om voor het seizoen 2019-2020 een programmaboekje uit te brengen. 
 
Het jaar 2018 is afgesloten ƳŜǘ ŜŜƴ ōŀǘƛƎ ǎŀƭŘƻ Ǿŀƴ ϵ мстΣулΦ ²Ŝ ƘŜōōŜƴ ƴǳ ƴƻƎ ŜŜƴ ŜƛƎŜƴ ǾŜǊƳo-
ƎŜƴ ǇŜǊ ом ŘŜŎŜƳōŜǊ нлму Ǿŀƴ ϵ ннрΣнрΦ 
 
Ook in 2018 zijn we gastvrij ontvangen door de koster van de Andreas kerk. 
 
Voor de continuïteit van de afdeling blijft het bestuur zich inzetten, waarbij uitbreiding welkom is. 
 
Dordrecht, februari 2019  
Wim Reedijk - voorzitter 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling  Drechtsteden in 2018 

 
Datum Spreker (s) Onderwerp Aantal  

bezoekers 

16.01.2018 G. Wessels, Th. de la 
Vieter en R. Kooiman 

Jaaroverzicht 2017 18 

20.02.2018 S. Bekhof Sachsen en de Harz 13 

20.03.2018 B. van 't Grunewold Stoom in het arbeiders- en boerenparadijs 16 

17.04.2018 Bestuur Drechtsteden Rhätische Bahn en Bernina Bahn 17 

15.05.2018 B. van Raaij Trams in oostelijk Duitsland, verleden en heden, deel 1 12 

18.09.2018 G. Nieuwenhuis De Betuweroute 14 

16.10.2018 K. Hoorn De bijzondere foto 14 

20.11.2018 R. Bokhove Spoorwegen op de landkaart; na de pauze: Tien jaar SNE 13 

18.122018 B. van Raaij Trams in oostelijk Duitsland, verleden en heden, deel 2 11 

  Totaal aantal bezoekers 128 

 
 

Eemland 
 
In de maanden januari tot en met mei en september tot en met december heeft de afdeling haar 
bijeenkomsten op de tweede donderdagavond in het gebouw Railzicht in Amersfoort. 
Het bestuur maakt een jaarprogramma en streeft naar en evenwichtige verhouding van de onder-
werpen. 
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Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Eemland in 2018 

 
Datum Spreker(s) Onderwerp Aantal bezoekers 

11.01.2018 Gerard de Graaf stereo-ŘƛŀΩǎ 59 

08.02.2018 Rob de Haan We kijken nog eenmaal terug in de tijd 13 

08.03.2018 Karel Hoorn Trams in Noord Afrika, exotisch en modern 18 

12.04.2018 Railtheater Amsterdam Amsterdam oorlog en wederopbouw 25 

17.05.2018 Jaap Nieweg Geldersche tramwegen  22 

13.09.2018 René Jongerius Spoorwegveiligheid 19 

11.10.2018 John Krijgsman Berliner Metamorphosen 25 

08.11.2018 Ronald Bokhove Spoorwegen op de landkaart en tien jaar SNE 23 

13.12.2018 Sjoerd Bekhof Scandinavië ς Finlandia  20 

  Totaal aantal bezoekers 224 

 
 
't Gooi 
 
Met enthousiasme startten we 2018 weer met de presentaties in onze vertrouwde zaal άwƛŜōŜŜŎƪέΦ 
Onze bestuursleden en onze gasten waren heel tevreden over deze gezellige zaal met inpandige bar. 
IŜƭŀŀǎ ƪǊŜƎŜƴ ǿŜ ŀƭ ǎƴŜƭ ƘŜǘ ƴŀǊŜ ōŜǊƛŎƘǘΣ Řŀǘ ŘŜ ƘǳǳǊ ǿŀǎ ƻǇƎŜȊŜƎŘ ŀŀƴ ά±ŜǊǎŀ ²ŜƭȊƛƧƴέ Ŝƴ Řŀǘ ǿƛƧ 
opnieuw ς voor de vierde maal ς naar iets anders moesten gaan uitkijken! Dat was een schrik! We 
kregen er deze keer wel de tijd voor. Wij stelden enkele voorwaarden: op loopafstand van een stati-
on, parkeergelegenheid in de buurt, mogelijkheid voor catering en niet te duur. Dat werd zoeken op 
internet, rondfietsen en afspraken maken voor bezichtiging. We zochten van Hilversum tot en met 
Bussum. Zaaltjes bij bedrijven, bioscopen, restaurants e.d. vielen allemaal af vanwege de hoge prij-
ȊŜƴΣ ȊƻΩƴ ϵ срл ǇŜǊ ŀǾƻƴŘ ōƭŜŜƪ ƘŜŜƭ ƎŜǿƻƻƴΗ YŜǊƪŜƴ ƭŀƎŜƴ ǘŜ ǾŜǊ Ǿŀƴ ŜŜƴ ǎǘŀǘƛƻƴ ŀf. 
мп !ǳƎǳǎǘǳǎ ƭǳƪǘŜ ƘŜǘ ŜƛƴŘŜƭƛƧƪ ŜŜƴ ȊŀŀƭǘƧŜ ǘŜ ǾƛƴŘŜƴ ƛƴ IƛƭǾŜǊǎǳƳ ōƛƧ ά±ŜǊǎŀ ²ŜƭȊƛƧƴέ ƛƴ ²ƛƧƪŎŜƴǘǊǳƳ 
ά[ƻǇŜǎ 5ƛŀǎέ op loopafstand van station Hilversum Mediapark. Toen kon ik nog net vóór mijn vakan-
tie onze programmaboekjes per e-mail versturen, ook naar NVBS- Centraal, waar Sjoerd Bekhof er 
200 voor ons heeft afgedrukt met onze hartelijke dank! 
 
15 Juni waren Ad en Adela uitgenodigd bij de heer R.A. Bothof om hem het NVBS-speldje ter ere van 
zijn 60-jarig lidmaatschap op te spelden. De heer Bothof was er zeer verguld mee en we hadden een 
genoeglijke ochtend met vele verhalen. 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Adela Burger spelt de heer Bothof het speldje 
ter ere van ziijn 60-jarig NVBS lidmaatschap op. 16 .06.2018 
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Het nieuwe zaaltje is even wennen: de ruimte is prima. Eindelijk hoeft onze penningmeester Ad Kuij-
per niet langer met het zware projectiescherm te sjouwen, want het kan daar in de kast opgeborgen 
worden. De temperatuur kan er wat oplopen, maar daar wordt aan gewerkt. De bar hebben we niet 
meer in eigen beheer; er is in Lopes Dias een bar in de centrale hal en daar werkt een vrijwilligster 
Ǿŀƴ ά±ŜǊǎŀ ²ŜƭȊƛƧƴέ ƛƴΦ IŜǘ ƛǎ Řǳǎ ŀŦƎŜƭƻǇŜƴ ƳŜǘ ŘŜ ǘǊŀƪǘŀǘƛŜǎ Ǿŀƴǳƛǘ ƻƴǎ ōŜǎǘǳǳǊΦ aŜǘ ƪŜǊǎǘ ƘŜōōŜƴ 
we nog wel wat lekkers meegebracht. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling 't Gooi in 2018 

 
Datum Sprekers Onderwerp Aantal bezoekers 

16.01.2018 Cock Koelewijn Spoorwegen in de U.S.A. 22 

20.02.2018 Frans Blanker InnoTrans en omstreken 23 

20.03.2018 Railtheater Amsterdam Filmisch Railjournaal 2017 24 

17.04.2018 Jan Willem Oosting Railreis langs de Rijn en de Moezel 23 

15.05.2018 Ambrosius Baanders La grande vitesse française 26 

18.09.2018 Cees Pols (Jeugd)Herinneringen aan de  
Haarlemmermeerspoorlijnen 

24 

16.10.2018 Gerrit Barendregt De Gooische 41 

20.11.2018 Mar de Klerk Spoorwegen in Denemarken van 1990-2015 18 

18.12.2018 René Platjouw Grote spoorwegwerken in Zwitserland 20 

  Totaal aantal bezoekers 221 

 
Onze hartelijke dank gaat uit naar al onze sprekers! Ook naar DOI en Nico Spilt (www.nicospilt.nl) die 
ons programma weer op hun websites hebben gezet! 

 
 
Kennemerland 
 
hƻƪ ƛƴ нлму ǿŀǊŜƴ ǿŜ ǿŜŜǊ ǘŜ Ǝŀǎǘ ƛƴ {ǘŀǘƛƻƴ ±ŜƭǎŜǊōƻǎŎƘ Ǿŀƴ ŘŜ  ά±ŜǊŜƴƛƎƛƴƎ IƻƻƎƻǾŜƴǎ {ǘƻƻƳέΣ 
met voorzieningen zo als koffie, thee Ŝƴ ŦǊƛǎΦ IŜǘ ƛǎ  ŜŜƴ ǇƭŜƪ ƳŜǘ ŜŜƴ άǎǇƻƻǊǎŜ  ŀƳōƛŀƴŎŜέ ǿŀŀǊ ƧŜ ŀŦ 
en toe zit trillen op je stoel omdat er een staaltrein langs komt. Dit jaar is er een vaste opstelling voor 
de beamer gerealiseerd hetgeen door de presentatoren zeer op prijs wordt gesteld 
 
Er is voldoende parkeergelegenheid aanwezig, nadeel is echter dat het Station niet met OV bereik-
baar is. Daarom is er voor degenen die met OV komen een afhaalservice vanaf Station Beverwijk in 
het leven geroepen. Degenen die hier gebruik van willen maken kunnen dit melden aan het secreta-
riaat, in de praktijk bevalt deze regeling goed en er wordt regelmatig gebruik van gemaakt. 
 
De leden met Email werden per keer door de secretaris geïnformeerd over datum en onderwerp van 
de bijeenkomst. Dit wordt zeker op prijs gesteld. Tevens wordt het voor- en najaar-programma naar 
de leden gestuurd.  Nieuwe NVBS leden werd een welkomstbericht en informatie over de afdeling 
gestuurd, jammer genoeg leverde dit maar weinig reacties op. 
 
We zijn er ook in 2018 niet in geslaagd een nieuwe penningmeester te vinden, zo dat de secretaris 
het penningmeesterschap nog zal waarnemen. 
 
De afdelingsavonden werden gemiddeld door 12 leden bezocht, dit is  ongeveer gelijk aan het ge-
middelde in 2017.  
 
Vijfhuizen, januari 2019. 
Henk Booman - secretaris.   
 

 

http://www.nicospilt.nl/
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Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Kennemerland in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

10.01.1018 Frans van Sabben Reizen per trein door Japan 13 

14.02.2018 Karel Hoorn Oekraïne, een groot tramland 12 

14.03.2018 Sjoerd Bekhof Tour de France 16 

11.04.2018 Huib Binkhorst De bijvangst - 2 13 

09.05.2018 Frits Liebregs Treinfenomenen in en rond Colorado 8 

12.09.2018 Gert Jan Binkhorst Een week Milaan en Turijn in 2017 13 

10.10.2018 Bert v.d. Kruk Railververvoer in België en Luxemburg 9 

20.11.2018 Jaap Nieweg Op smalspoor tot in de haarvaten van de Achterhoek  10 

12.12.2018 Kees Sinke Iran licht de sluier op 14 

  Totaal aantal bezoekers 108 

 

 
Modelbouw 
 
Het jaar 2018 begon voor de afdeling Modelbouw op 2 januari 2018 met de nieuwjaarsreceptie. 
Het bestuur had voor de bezoekers voor een hapje en drankje gezorgd. Op 17 december was de laat-
ste clubavond, de oliebollenavond, de oliebollen en appelflappen werden door het bestuur aan de 
bezoekers aangeboden. 
 
Op 5 februari is de jaarvergadering gehouden om de bezoekers te informeren over het reilen en zei-
len van de afdeling in het afgelopen jaar. 
 
Er werden in 2018 in totaal 34 avonden gehouden, deze zijn onderverdeeld in 11 Rij & Praat avonden 
en 23 thema avonden. 
 
Het aantal bezoekers is 707 geweest. Dit kan onderverdeeld worden in 436 NVBS leden en 271 ande-
re bezoekers. Dit zijn 45 bezoekers meer dan in 2017. De oorzaak hiervan is, dat de waterschade die 
ontstaan is in begin augustus 2017 waardoor er niet op de diverse banen gereden kon worden, begin 
2018 hersteld was. We hopen in 2019 door het herstel en de reclame weer meer bezoekers te trek-
ken. 
 
Op 6 oktober 2018 heeft de afdeling Modelbouw een opendag gehouden in hun clubkelder. 
Er zijn ongeveer 60 bezoekers komen kijken met het volgende resultaat : 6 nieuwe NVBS leden. 
 
Ook in het jaar 2018 zijn bij de afdeling Modelbouw extra avonden ingepland. Deze avonden zijn 
tussen het reguliere clubgebeuren door gehouden. 5ƛǘ ǿŀǊŜƴ ȊŜƭŦǿŜǊƪŀǾƻƴŘŜƴΣ ǿŀŀǊƛƴ ǘƘŜƳŀΩǎ Ǿŀƴ 
de modelbouw centraal stonden. 
9ƴƛƎŜ ǘƘŜƳŀΩǎ ǿŀǊŜƴΥ  
 onderhoud locomotieven,  
 inbouw verlichting in wagons,  
 ombouw van analoog naar digitaal,  
 het verouderen van gebouwen en rollend materieel  
 en het leren solderen. 

 
De avonden zijn begeleid door onze eigen bezoekers, die ervaring hebben in de te behandelen on-
derwerpen. In totaal zijn er in het jaar 2018,  198 bezoekers geweest die deze werkavonden bezocht 
hebben. 
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Vanuit de afdeling Modelbouw is op diverse manifestaties een helpende hand geboden bij de NVBS 
stand. Met o.a. een rangeerbaantje en uitleg aan de kinderen, waarna ze een rangeerdiploma kon-
den halen tijdens modelspoor gebeurtenissen.  
Ook zijn zelfgebouwde modellen tentoongesteld in NVBS Centraal in Amersfoort. 
 
Den Haag, 15 januari 2019. 
 
A.J.H.Veeren                    Bert de Roo 
Voorzitter                          Secretaris. 
 
 

Noord 
 
De Afdeling Noord van de NVBS omvat de provincies Groningen, Friesland, Drenthe en het gedeelte 
van Overijssel ten noorden van de (voormalige) Dedemsvaart. Om de reistijden en de kosten voor de 
wijd verspreid wonende leden in het gebied zo laag mogelijk te houden, vinden de bijeenkomsten op 
verschillende locaties plaats. 
 
Na het afstoten van Café Wouters tegenover het station Leeuwarden, kwam er een leeg gat. Wij 
vonden een locatie die deze leegte kan opvullen.  De Draaischijf is het voormalige dienstgebouw van 
de NS, en wordt al jaren gebruikt door de Sport en Ontspannings Vereniging Leeuwarden.  Afdeling 
Noord heeft hier in het verleden al eerder bijeenkomsten gehouden. Vanaf januari 2018 starten wij 
hier weer enkele bijeenkomsten. 
 
Ook in het station Zuidbroek hebben wij plek gevonden in het Noord Nederlands Tram en Trein 
Museum. Omdat hier de verduistering nog niet op orde is, beperken wij ons dit jaar tot één avond 
bijeenkomst.  Met de intentie om de frequentie op te voeren. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Noord in 2018 
 

Datum Spreker(s) Onderwerp Plaats Aantal 
bezoekers 

27.01.2018 Cees Procee Rondreis Oostenrijk en Slovenië Leeuwarden 24 

17.02.2018 Rob v.d. Flier Van TEE naar Nortlander Meppel 24 

08.03.2018 R. Ankersmit Spoorwegen 20
e
 eeuw Coevorden 23 

17.03.2018 P. Doove Duitse Waddeneilanden Leeuwarden 31 

21.04.2018 S. Bekhof Noorwegen Meppel 24 

26.05.2018 B. v.d. Kruk Ned. Spoorwegen jaren 70-80 Buitenpost 19 

14.06.2018 S. Hopman Ned. Mat in het buitenland Buitenpost 16 

20.09.2018 P. Bosch Sonderfahrten Duitsland Coevorden 15 

18.10.2018 Jos van der Velde OV in de toekomst Zuidbroek 15 

20.102.018  Meebrengmiddag Meppel 14 

17.11.2018 Bastiaan Luytjes De weg kwijt in Engeland Leeuwarden 26 

24.12.2018 Henk van Joolen Spoorzoeken - Amerika Buitenpost 24 

  Totaal aantal bezoekers 255 

  
Het gemiddeld aantal bezoekers per plaats was: 
 
Meppel  20   Zuidbroek 15  
Buitenpost 19   Leeuwarden 27  
Coevorden 19     
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Een totaal gemiddelde van 21 bezoekers per bijeenkomst. Net als in de voorafgaande jaren kan de 
afdeling bogen op een trouwe kern van leden die de bijeenkomsten bezoeken, ondanks de vaak niet 
geringe afstanden.  
 
Zaterdag 28 juli reisden wij onder leiding van onze leden Kees Procee en Ebo Roek met een 
groep van ca. 30 man naar het Duitse Borkum.  Uiteraard via de nieuwe halte  Eemshaven. 
 
Op 13 september is Inge Draijer ς Born in het bestuur van Afdeling Noord gekomen. Zij gaat het werk 
van Nico Kunnekes overnemen in het secretariaat. Per 1 januari 2019  stopt Nico  met de taak als 
secretaris.  Na 10 jaar is het leuk geweest. Nico blijft tot aan de zomer nog in het bestuur om Inge op 
weg te helpen. Daarna stapt hij er helemaal uit. 
 
De bestuurssamenstelling is per 01-01-2019: 
Pieter Bosch:  Voorzitter 
Inge Draijer ς Born: Secretaris. 
Pieter Wemelsfelder: Penningmeester 
Nico Kunnekes, Hen van Joolen en Manuel Draijer: Algemeen leden 
 
De bijeenkomsten werden als gebruikelijk in de plaatselijke en regionale media; via de bekende e-
mailadressen van de leden bekend gemaakt; en via onze Facebook pagina. Tevens hebben wij een 
aantal exemplaren van ons programmaboekje neergelegd in NVBS Centraal en bij naburige afdelin-
gen. 
  
Het ledenaantal is in 2018 nagenoeg hetzelfde gebleven. Daar er leden door overlijden of opzegging 
afvallen en er aan de andere zijde nieuwe leden bijkomen telt Afdeling Noord nu rond de 367 leden, 
waarvan 187 per e-mail post ontvangt. Aan deze leden is het jaarprogramma voor 2018 toegezon-
den. 
 
Meppel, 15 december 2018 
Nico Kunnekes - Secretaris Afdeling Noord. 
 
 

Noord-Holland Noord 
 
De NVBS afdeling Noord-Holland Noord beslaat een groot uitgestrekt gebied in de kop van de provin-
cie Noord-Holland, alles ten noorden van de plaatsen Heemskerk en Zaandam, waar meer dan 200 
leden wonen. 
In 2018, het tweeënveertigste jaar voor de afdeling bezocht onze schare trouwe leden de 16 avon-
den,  met een gemiddelde opkomst van bijna 29. De drukst bezochte avond was op 18 december 
toen 37 bezoekers ŘŜ ǇǊŜǎŜƴǘŀǘƛŜ Ǿŀƴ {ŜǾǊƛŜƴ Ŝƴ Dǳǳǎ CŜǊǊŞŜ ƻǾŜǊ ά²ƻǊƭŘ hŦ {ǘŜŀƳέ ōŜȊƻŎƘǘŜƴΦ 5Ŝ 
avond met het minst aantal bezoekers was 10 april, toen Huig van der Marel voor zijn presentatie 
ά5Ŝ .ƻǳǿ Ǿŀƴ ŘŜ .ŜǘǳǿŜǊƻǳǘŜέ нл ōŜȊƻŜƪŜǊǎ ƻǇƭŜǾŜǊŘŜΦ 
 
Op bestuursgebied zijn er geen wijzigingen geweest. Een afvaardiging van het afdelingsbestuur had 
op 3 november een stafvergadering met afgevaardigden van andere afdelingsbesturen, geledingen 
en het hoofdbestuur.  
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Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Noord-Holland Noord in 2018 

 
datum Spreker Onderwerp Aantal  

bezoekers 

16.01.2018 John Krijgsman Berliner Metamorphosen - Teil 1 33 

06.02.2018 Jan Noorlander Jaaroverzicht 2018 26 

27.02.2018 Michel Dispa en Peter Barink 50 jaar Museum-Buurtspoorweg 29 

20.03.2018 Paul Muré Australië, de grote steden per trein 26 

10.04.2018 Huig van der Marel De bouw van de Betuweroute 20 

01.05.2018  Jaarvergadering 25 

29.05.2018 Colin Miell DPRKE/Noord-Korea (Engelse presentatie) 27 

26.06.2018  Modelbouwavond 24 

24.07.2018 Jan-Willem Oosting Railreis langs Rijn en Moezel 29 

14.08.2018 Hans Elzinga Het spoor tussen Leeuwarden en Heerenveen 29 

04.09.2018 Frans van Sabben Colorado, een Railfan-Paradijs 32 

25.09.2018  Dia/Digimeebrengavond van en door leden 28 

09.10.2018 John Krijgsman Berliner Metamorphosen - Teil 2 34 

06.11.2018 Rein Korthof 50 jaar Museumstoomtram Hoorn-Medemblik 35 

27.11.2018 Victor Lansink en Michiel ten Broek Van sneue lijntjes en verdachte dijkjes 28 

18.12.2018 Sevrien en Guus Ferrée World Of Steam 37 

  Totaal aantal bezoekers  462 

 

Rob Veninga - Secretaris 
 
Oost 
 
We hebben een goed jaar gehad. In december dreigde het mis te gaan omdat de spreekster plotse-
ling verhinderd was. Gelukkig heeft onze voorzitter nog een andere spreker kunnen vinden. 
 
Klaas Wielinga - Secretaris NVBS afd. Oost 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Oost in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

03.01.2018 Peter Doove Smalspoor in Duitsland / Sachsen 30 

07.02.2018 René Platjouw Spoorbouw Zwitserland 32 

07.03.2018 Peter Paul de Winter Het Spoorwegmuseum 25 

04.04.2018 Michel v.d. Toorn De Rotterdamsch Electr. Tram 26 

02.05.2018 Arco Sierts EU invloeden op spoorweggebied 25 

05.09.2018 Ton Pruissen Stoomlocs op hoofdsporen 31 

03.102018 Rob Zoomer Hogesnelheidtreinen in Japan 40 

07.02.2108 John Krijgsman Berlijn na de Wende deel 1 40 

12.12.2018 Albert Koch Van Eurofinma tot Railjet 18 

  Totaal aantal bezoekers 267 

 
 

Oost Brabant 
 
Er zijn over het verslagjaar 2018 geen opvallende zaken te melden. De tien afdelingsbijeenkomsten 
werden door 131 belangstellenden bezocht. Het gemiddelde aantal bezoekers komt daarmee op 13 
per avond.  Door het lage bezoekcijfer en de stijgende kosten moeten we in financieel opzicht (struc-
tureel) een beroep op het Hoofdbestuur doen.  
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Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Oost Brabant in 2018 

 

Datum Spreker Onderwerp 
Aantal 

Bezoekers 

19.01.2018 Steven Hopman Nederlands spoormaterieel in het buitenland 16  

23.02.2018 Daan Viergever en Ed Janssen NS Dieselvijven 15  

23.03.2018 Rail Theater Amsterdam Railjournaal 2017 10 

20.042018 Aad de Meij NS 1201/ Berlijn/ Moselstrecke 14 

25.05.2018 Ronald Bokhove Spoorwegen op de kaart - Tien jaar NVBS-
excursies 12  

15.06.2018 Bastiaan Luytjes De weg kwijt in Engeland 12  

14.09.2018 Bert van der Kruk Vijf landen per Pullman 12  

19.10.2018 Sjoerd Bekhof Pyreneeën van west naar oost 12  

16.11.2018 Jan-Willem Oosting Railreis langs Rijn en Moezel 14  

14.12.2018 diverse leden Meebrengavond 14  

  
Totaal aantal bezoekers 131 

                  
Het begint bij onze afdeling al een traditie te worden om in het begin van de zomer per trein de 
grens over te gaan. Op 14 juli maakte een enthousiaste groep afdelingsleden een rit van en tot het 
Belgische grensstation Hamont (aan de IJzeren Rijn) via o.a. Antwerpen, Brussel, Namen en Luik. 
Tijdens geplande tussenstops deed het warme weer de koele pinten goed smaken. Van de diverse 
belevenissen werd in december op de meebrengavond beeldend verslag gedaan.  
 
Ook in het nieuwe jaar tracht het afdelingsbestuur voor een interessant en afwisselend programma 
te zorgen. De regelmatige (oudere) bezoekers hopen dat met name de jongere leden hun wissel ver-
zetten en de clubavonden komen bezoeken, voor een verfrissende kijk op onze hobby bij iedereen .  
 
Bert van Diepen, secretaris  
 
 

Rijnland 
 
Ook dit jaar werd begonnen met een nieuwjaarsbijeenkomst met een aantal kortere presentaties 
door eigen bezoekers. Het totaal aantal bijeenkomsten in de Alettahof te Voorschoten was opnieuw 
11. De zaal voldoet prima met bar, geluidsinstallatie, automatische verduistering en een groot pro-
jectiescherm. De buurtvereniging, die het gebouw en de zaal exploiteert, is actief en heeft voor 
nieuwe tafels en zaalverlichting gezorgd. De huurprijs staat wel onder druk van de gemeente Voor-
schoten, die moet bezuinigen. 
 
De bezoekerscijfers zijn dit jaar met een gemiddelde van 34 ongeveer gelijk gebleven. In absolute zin 
hadden we 7 bezoekers meer. In de verhouding leden / introducés is ook geen grote wijziging opge-
treden, ongeveer 16% van onze bezoekers is geen lid. Zij dragen wel bij tot een sluitende exploitatie, 
maar slechts een enkeling van deze, sterk wisselende, groep kan overgehaald worden tot het lid-
ƳŀŀǘǎŎƘŀǇΦ bƛŜǘ ƭŜŘŜƴ ōŜǘŀƭŜƴ ŜŜƴ ƘƻƎŜǊŜ ǘƻŜƎŀƴƎǎǇǊƛƧǎ όϵ оΣрлύ ǿŀŀǊŘƻƻǊ ƭŜŘen in het voordeel 
blijven. 
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Broos Baanders vertelt over Hoge-
snelheidslijnen in Frankrijk - dec. 
2018. Foto; Karel Hoorn. 
 

 
Bekendmaking van het programma blijft van groot belang, evenals het promoten van de vereniging 
zelf. Behalve de normale kanalen (Op de Rails, de NVBS-site en Facebook) gebruiken we ook banners 
op Somda, de plaatselijke krantjes en een herinneringsmail naar de leden en belangstellenden in de 
omgeving. Deze mail wordt door onze vaste bezoekers zeer op prijs gesteld en reduceert het "verge-
ten van een avond". Het bijhouden en uitbreiden van de mailinglist is wel van belang. 
 
De exploitatie van de afdeling is stabiel, en kent ook dit jaar een klein overschot, waardoor we in 
staat zijn zelf de benodigde apparatuur aan te schaffen.  
 
De bestuurssamenstelling en de taakverdeling is hetzelfde gebleven en de leden doen dit nog steeds 
met plezier. De samenwerking en uitwisseling met de dichtbij gelegen afdelingen is goed. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Rijnland in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

(leden + introducées) 

02.01.2018 Diverse  leden Nieuwjaarsbijeenkomst met korte meebreng-
presentaties 

22 + 2 = 24 

17.01.2018 RTA Amsterdam 2017 op Rails 40 + 4 = 44 

21.02.2018 Maurits van den Toorn RET, anderhalve eeuw  OV in Rotterdam 34 + 5 =39 

21.03.2018 Arco Sierts ERTMS-beveiliging 33 + 6 = 39 

18.04.2018 Viktor Lansink en  
Michiel ten Broek 

Van sneue lijntjes en verdachte dijkjes 34 + 8 = 42 

16.05.2018 Wim Beukenkamp NZH-ŀǾƻƴŘΥ ά.ƻǳǿŜƴ ŘƛŜ .ƭŀǳǿŜέ 28 + 6 = 34 

20.06.2018 Gerrit Nieuwenhuis De Betuweroute 28 + 5 = 33 

19.09.2018 Jan Smit De Uithoornlijn - voorgeschiedenis,  
tracé en exploitatie 

24 + 3 = 27 

17.10.2018 Albert Koch Van Eurofima tot Railjet 25 + 5 = 30 

21.11.2018 Marco Moerland Trams in Wirtschaftswunderland 27 + 5 = 32 

19.12.2018 Broos Baanders Hogesnelheidslijnen in Frankrijk 26 + 12 =38 

  Totaal aantal bezoekers 
(bestuursleden niet meegeteld) 

321 + 61 = 382 
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Rotterdam 
 
In 2018 heeft de afdeling Rotterdam negen verenigingsavonden gehouden. 2018 is het tweede volle 
jaar op de locatie van Miniworld Rotterdam. Het totaal aantal bezoekers is ten opzichte van het jaar 
2017 licht gestegen van 276 naar 289. De verschillen per jaar zijn weliswaar klein, maar hiermee 
hebben we in 2018 het hoogste aantal bezoekers gehaald sinds 2011. Vooralsnog zal echter de jaar-
lijkse subsidie van het NVBS hoofdbestuur nodig blijven om samen met de inkomsten van de entree-
gelden etc. de verenigingsavonden te kunnen bekostigen. 
 
Een geplande excursie van/met de afdeling bleef helaas organisatorisch (bij de tegenpartij) steken, 
maar mogelijk wordt er volgend jaar weer een poging ondernomen. 
 
De verenigingsavonden werden (kosteloos) aangekondigd in de digitale ŀƎŜƴŘŀΩǎ Ǿŀƴ ŘŜ IŀǾŜƴƭƻƻŘǎ 
(een plaatselijke krant) en de Rotterdam Tourist Info / VVV Nederland. 
 
De samenwerking met Miniworld Rotterdam verloopt prima en op ons verzoek werden ook op hun 
Facebook-pagina een aantal van onze verenigingsavonden aangekondigd. Miniworld zelf heeft door 
de (te) warme zomer een zeer slecht jaar gedraaid. Door de berichtgeving hierover in de pers werd 
door ons gevreesd dat we mogelijk moesten uitkijken naar een nieuwe locatie, maar dat gevaar lijkt 
vooralsnog afgewend te zijn. 
 
Naast het bestuur helpen gelukkig een aantal trouwe bezoekers mee met het opbouwen en afbou-
wen van de presentatieruimte. Alle presentatoren die we in 2018 hebben mogen ontvangen, hebben 
de bezoekers een prima avond voorgeschoteld. Het bestuur bedankt allen hiervoor nogmaals zeer 
hartelijk! 
 
Er vonden geen wijzigingen in het bestuur plaats, welke bestaat uit Frans Blanker-Halstein (voorzit-
ter), Jos Schmitz (penningmeester) en Paul van Baarle (secretaris). 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Rotterdam in 2018 

 
Datum Spreker(s) Onderwerp Aantal bezoekers 

11.01.2018 Marco Moerland Toen en Thans 32 

08.02.2018 Edwin Voorhaar Trams toen en nu 31 

08.03.2018 Bert van der Kruk Railvervoer in België en Luxemburg 44 

12.04.2018 Karel Hoorn Tramontwikkeling in Rusland 27 

03.05.2018 Raymond Naber Gedreven camerawerk in Nederland 27 

13.09.2018 Paul Muré Australië: de grote steden per trein 26 

11.10.2018 Marco Moerland Wirtschaftswunderland 32 

08.11.2018 Guus en Sevrien Ferree World of Steam 35 

13.12.2018 Bas Schenk Zwitserland: land van spoor- en tramlijnen 35 

  Totaal aantal bezoekers  
(incl. bestuurdsleden) 

289 

 

Twente 
 
Het jaar 2018 was een gedenkwaardig jaar voor de NVBS-afdeling Twente: op 4 juni 2018 was het 
precies 60 jaar geleden dat de NVBS-sectie Twente werd opgericht. Op initiatief van de heer P.J. Pij-
bes uit Hengelo werd na een oproep in Op de Rails op woensdag 4 juni 1958 een oprichtingsvergade-
ring gehouden, waarbij elf leden aanwezig waren. Vanaf september 1958 werd elke twee maanden 
een bijeenkomst georganiseerd. 
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De 60-jarige afdeling Twente kan al 45 jaar rekenen op de enthousiaste en behulpzame ondersteu-
ning van het inmiddels 83-jarige bestuurslid Peter van der Zanden. Als blijk van waardering daarvoor 
werd hij tijdens de Algemene Ledenvergadering van de NVBS op 7 april 2018 benoemd tot Lid van 
Verdienste van de NVBS. Omdat Peter daarbij niet aanwezig was, was het een grote verrassing voor 
hem toen hij tijdens de afdelings-bijeenkomst van 18 april werd toegesproken door hoofdbestuurslid 
Gerrit Reuvekamp, die hem de oorkonde, winkelbonnen en een bos bloemen overhandigde. 
 

 

 
 
 
 
 
 
Lid van Verdienste Peter van der Zanden 
wordt op 18 april 2018 toegesproken door 
hoofdbestuurslid Gerrit Reuvekamp, die 
hem de oorkonde, winkelbonnen en een 
bos bloemen overhandigde.  
Foto: Ronald Boers). 
 

 
Om het 60-jarig jubileum van de NVBS Afdeling Twente op passende wijze te vieren organiseerden 
we op zaterdag 2 juni 2018 een jubileum-afdelingsexcursie en maakten een gezellig uitstapje met 51 
deelnemers naar het Duitse waddeneiland Borkum. 
We reisden per bus en trein via Salzbergen naar Emden Außenhafen, en daarna per snelle catamaran 
naar Borkum. Per dieseltrein van de Borkumer Kleinbahn werd de 7.5 km lange smalspoorlijn van de 
haven naar het dorp Borkum bereden. Bij de werkplaats van de Borkumer Kleinbahn maakten we 
eerst een groepsfoto, temidden van de speciaal voor ons opgestelde Wismarer Schienenbus en 
stoomloc "Borkum" uit 1942. Daarna kregen we een uitgebreide rondleiding door de werkplaats en 
het depot, waarin ook een grote collectie prachtig gerestaureerd museummateriaal staat opgesteld. 
Na afloop verkenden de deelnemers het eiland, het strand en de terrasjes. De terugreis ging per 
veerboot naar station Eemshaven, waarna via Groningen en Zwolle naar Hengelo werd gereden. De 
deelnemers hebben genoten van een gezellige en geslaagde jubileumexcursie! 
 

 
Groepsfoto tijdens de jubileumafdelingsexcursie op 2 juni 2018 bij het depot  

van de Borkumer Eisenbahn op het waddeneiland Borkum. 
Foto: Dennis te Dorsthorst. 
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Op woensdagavond 11 juli 2018 organiseerden we in samenwerking met Spoorfietsen.nl een sportie-
ve mini-afdelingsexcursie: met 40 deelnemers gingen we spoorfietsen op de oude GOLS-lijn van Hen-
gelo naar Twekkelo en terug. Nadat we aan het eindpunt onze railfietsen gedraaid hadden, gaf 
Spoorfietsen-initiatiefnemer Jurriaan Knol in de uitspanning άIŜǘ tƭǳƪǊŜŜŦέ ŜŜƴ ƪƻǊǘŜ ǇǊŜǎŜƴǘŀǘƛŜ 
over het spoorfiets-project en de toekomstplannen. 
 

 
Groepsfoto bij station Hengelo Veldwijk tijdens de spoorfietsexcursie op 11 juli 2018.  

Foto: Dennis te Dorsthorst 
 
Ter afsluiting van ons jubileumjaar organiseerden we op zaterdagmiddag 15 december in samenwer-
king met vrijwilligers van de stoomtrein Katwijk-Leiden een speciale 3D stereo-diapresentatie met 
ǎǇƻƻǊǎŜ ǎǘŜǊŜƻŘƛŀΩǎΣ ǾŜǊȊƻǊƎŘ ŘƻƻǊ ƻƴȊŜ ǾƻƻǊƳŀƭƛƎ ǎŜŎǘƛŜƭŜƛŘŜǊ DŜǊŀǊŘ ŘŜ DǊŀŀŦΦ IƛƧ ǾŜǊǘƻƻƴŘŜ ƻǇ 
een groot 3 metŜǊ ōǊŜŜŘ ǎǘŜǊŜƻǇǊƻƧŜŎǘƛŜŘƻŜƪ ōƛƧȊƻƴŘŜǊŜ ǎǘŜǊŜƻŘƛŀΩǎ ǳƛǘ ŘŜ ƧŀǊŜƴ Ωол Ŝƴ ŜŜƴ ƎǊƻǘŜ 
ǾŀǊƛŀǘƛŜ Ǿŀƴ ȊƛƧƴ ŜƛƎŜƴ ǎǘŜǊŜƻŘƛŀΩǎΦ 
 
Onze maandelijkse bijeenkomsten werden ook in 2018 druk bezocht. T.o.v. 2017 steeg het gemid-
deld aantal bezoekers van 48 naar 51 bezoekers. 
 
5Ŝ ǎŀƳŜƴǿŜǊƪƛƴƎ ƳŜǘ ŘŜ ȊŀŀƭōŜƘŜŜǊŘŜǊ Ǿŀƴ ƻƴȊŜ Ȋŀŀƭ Ωǘ {ŎƘǀǇƪŜ ǾŜǊƭƻƻǇǘ ǇǊƛƳŀΣ ǿŜ ǾƻŜƭŜƴ ƻƴǎ ŜƭƪŜ 
maand daar weer zeer welkom. De bezoekers laten zich de Twentse gehaktballen goed smaken en 
zijn enthousiast over onze mooie en gunstig gelegen zaal in Hengelo. We hopen daar nog lang ge-
bruik van te kunnen maken en elke maand vele (Twentse) spoor- en tramliefhebbers te mogen ver-
welkomen bij onze gezellige en informatieve bijeenkomsten. De sprekers die vaak een verre reis naar 
Twente ondernemen zijn daar ook zeker erg blij mee!  
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Overzicht bezoekers aantallen van de afdeling Twente in 2018 

 
Datum Spreker(s) Titel Aantal bezoekers 

17.01.2018 John Krijgsman ά.ŜǊƭƛƴŜǊ aŜǘŀƳƻǊǇƘƻǎŜƴΣ ŘŜŜƭ мά 61 

21.02.2018 Peter Doove ά5Ŝ 5ǳƛǘǎŜ ²ŀŘŘŜƴŜƛƭŀƴŘŜƴά 48 

21.03.2018 Sevrien en Guus Ferrée ά²ƻǊƭŘ ƻŦ ǎǘŜŀƳέ ς de stoomtractie is voor-
bij, leve de stoomtractie! 

77 

18.04.2018 Raymond Naber άDŜŘǊŜǾŜƴ ŎŀƳŜǊŀǿŜǊƪ ƛƴ bŜŘŜǊƭŀƴŘά 37 

16.05.2018 Bert van der Kruk άwŀƛƭǾŜǊǾƻŜǊ ƛƴ .ŜƭƎƛš Ŝƴ [ǳȄŜƳōǳǊƎέ Ŝƴ  
ά5Ŝ DƻǘǘƘŀǊŘέ 

57 

20.06.2018 De bezoekers zelf Foto/video meeneemavond 27 

19 .09.2018 Aad de Meij ά5ǊƛŜƭǳƛƪΥ [ƻŎƻƳƻǘƛŜŦ b{ мнлм ς Berlijn - 
aƻǎŜƭǎǘǊŜŎƪŜά 

51 

17.10.2018 Arco Sierts ά9w¢a{-ōŜǾŜƛƭƛƎƛƴƎά 44 

21.11.2018 Bas Schenk ά½ǿƛǘǎŜǊƭŀƴŘΥ ƭŀƴŘ Ǿŀƴ ǎǇƻƻǊ- Ŝƴ ǘǊŀƳƭƛƧƴŜƴά 45 

15.12.2018 Gerard de Graaf ά{ǘƻƻƳ ƛƴ о5 ϧ ǎǇƻƻǊǎŜ ǎǘŜǊŜƻŘƛŀΩǎά 59 

                      Totaal aantal bezoekers 506 

 

 
Utrecht 

 
In 2018 organiseerde de afdeling Utrecht 9 bijeenkomsten op de eerste maandag van de maand. In 
de periode juni tot en met augustus waren er geen activiteiten.  
 
Het totaal aantal bezoekers bedroeg 183. Dat is gemiddeld 20 bezoekers per avond. 
 
Ook dit jaar vonden de bijeenkomsten plaats in een zaal van het Nederlands Volksbuurt Museum in 
het centrum van Utrecht. Deze locatie wordt door veel bezoekers gewaardeerd vanwege de korte 
loopafstand tot het Centraal Station en de nabijheid van twee bushaltes. 
 
Mar de Klerk 
secretaris/penningmeester afdeling Utrecht 

 
Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Utrecht in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

08.01.2018 Bert van Raaij Trams in oostelijk Duitsland 16 

05.02.2018 John Krijgsman Treinveerdiensten in Europa 24 

05.03.2018 Sjoerd Bekhof Tour de France 21 

09.04.2018 Bert van der Kruk NS in de jaren '70 en '80 25 

07.05.2018 Peter Doove Met de "P"van Parkeisenbahn 10 

03.09.2018 Bert van Raaij Trams in oostelijk Duitsland - deel 2 17 

01.10.2018 Peter-Paul de Winter Het Sporwegmuseum 31 

05.11.2018 Maurits van den Toorn 150 jaar OV in Rotterdam 20 

03.12.2018 Karel Hoorn De bijzondere foto 19 

  Totaal aantal bezoekers 183 

 
 
Zeeland 
 
De afdeling Zeeland heeft in 2018 9 bijeenkomsten gehouden met gemiddeld 12 bezoekers, wat ge-
lijk is aan het gemiddelde over 2017. Ook al zien we dat jongeren de bijeenkomsten bijwonen, de 
afdeling kan de vergrijzing helaas niet stopzetten.  
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Op 24 en 25 februari 2018 was de NVBS, namens de afdeling Zeeland, weer vertegenwoordigd op de 
Modelbouwshow in de Zeelandhallen te Goes. Vele bezoekers konden (hernieuwd) kennismaken met 
de NVBS en met de mogelijkheden die er binnen de vereniging aanwezig zijn, wat in enkele gevallen 
heeft geleid tot spontane aanmelding als lid. Tijdens de Modelbouwshow is het programma van de 
afdeling Zeeland onder de aandacht gebracht. Ook is het programma bij een plaatselijke model-
spoorwinkel en bij modelspoorruilbeurzen in de omgeving neergelegd en is bekendheid aan de bij-
ŜŜƴƪƻƳǎǘŜƴ ƎŜƎŜǾŜƴ Ǿƛŀ ŘŜ ƛƴǘŜǊƴŜǘǇŀƎƛƴŀΩǎ Ǿŀƴ ŘŜ ǇƭŀŀǘǎŜƭƛƧƪŜ ǿŜŜƪƪǊŀƴǘ Ŝƴ de regionale omroep.  
 
5Ŝ ŀŦŘŜƭƛƴƎ ½ŜŜƭŀƴŘ ǘŜƭŘŜ ǇŜǊ м ƧŀƴǳŀǊƛ нлмт рл ƭŜŘŜƴ ǿŀŀǊǾŀƴ ƎŜƳƛŘŘŜƭŘ ȊƻΩƴ нп҈ ŘŜ ŀǾƻƴŘŜƴ ōe-
zoekt.  De opkomst is onder andere afhankelijk van het onderwerp, de weersomstandigheden en het 
ōŜǎƭŀƎ ƻǇ ŘŜ ŀƎŜƴŘŀΩǎ Ǿŀƴ ƻƴȊŜ ōŜȊƻŜƪŜǊǎΦ IƛŜǊƻƴŘŜǊ ŘŜ ƻƴŘŜǊǿŜǊǇŜƴΣ ǎǇǊŜƪŜǊǎ Ŝƴ ŀŀƴǘŀƭ ōŜȊƻŜƪŜǊǎ 
per avond in 2018. 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Zeeland in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal bezoekers 

19.01.2018 Kees Bijl Een rondje Berlijn per spoor in de jaren '80 10 

09.02.2018 Ciril van Hattum Reizend door het socialistisch Oosteblok 10 

09.03.2018 Ronald Bokhove Spoorwegen op de kaart & 10 jaar NVBS-excursies 185 

13.04.2018 Chris Westerduim Van Den Haag via Oostenrijk naar België 14 

11.05.2018 Bram Stelling Een rondreis door Australië 9 

14.09.2018 Roef Ankersmit Spoorwegen in Nederland, 50 jaar gelden (1955-1970) 15 

12.10.2018 Diverse (digitale) dia-meebrengavond 9 

09.11.2018 Mar de Klerk De spoorwegen in Denemarken tussen 1990 en 2015 11 

14.12.2018 Alwin Pot Kazachstan en Taiwan 12 

  Totaal aantal bezoekers 108 

 

 

Zuid Limburg 
 

Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Zuid Limburg in 2018 

 
Datum Spreker Onderwerp Aantal 

bezoekers 

12.01.2018 Karel Hoorn  Trams in Noord-Afrika 11 

16.02.2018 Pierre Keulen Dienstregeling NS 12 

09.03.2018 Sef Rameckers Spoorgebeurtenissen 2017 Zwitserland 13 

13.04.2018 .ŀǊǘ Ǿŀƴ Ωǘ DǊǳƴŜǿƻƭŘ Plandampf in Duitsland 14 

08.06.2018 Kees Bijl Railverkeer in en rondom Londen 11 

14.09.2018 Sjoerd Bekhof Railverkeer in en rondom de Pyreneeën  15 

12.10.2018 Peter Doove Duitse Waddeneilanden en Ost-Friesland 14 

09.11.2018 Steven Hopman Raccordementen in Nederland 15 

14.12.2018 Henk Dam Slovenië, een paradijs voor spoorwegliefhebbers 21 

  Totaal aantal bezoekers 126 

 

Zwolle 
 
2018 was het eerste volledige seizoen in onze nieuwe bijeenkomstlocatie, Stadkamer Centrum (bi-
bliotheek) in Zwolle. Minder dan een halve kilometer van station Zwolle en een ruime zaal met pro-
fessioneel beeld en geluid, en bovendien met catering. In de zomer zaten we er inmiddels een jaar, 
reden voor Geert de Weger en Brian Veltman om met de leidinggevende van Stadkamer te evalue-
ren. Stadkamer wilde graag ook bezoekers van buiten de NVBS trekken. Dit is nauwelijks gelukt, on-
danks maandelijkse persberichten en de Facebook-pagina waarmee de afdelingsbijeenkomsten wor-
den aangekondigd. Ondanks dit manco verliep het overleg prima en was er vooralsnog geen reden de 
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gemaakte afspraken te wijzigen. Het bestuur houdt er echter rekening mee dat in 2019 zaalhuur vol-
daan dient te worden. Tot slot is onderzocht wat de gevolgen van de AVG voor de afdeling zijn. Con-
creet resultaat hiervan is dat de presentielijst vereenvoudigd is tot naam, woonplaats en  e-
mailadres. 
 
De afdeling houdt per kalenderjaar tien bijeenkomsten waarvan, dit jaar voor het laatst, twee DHZ. 
Zoals Lammert Jan Beumer nauwgezet de penningen beheert  heeft hij ook de bezoekersaantallen 
bijgehouden. Met in totaal 359 bezoekers hebben we dertig bezoekers meer mogen verwelkomen 
dan in 2017. Geert de Weger trok met zijn lezing over de NOLS 46 bezoekers, dus 10 boven het ge-
middelde. De Meeneem-avond en de Vakantie-Varia-Avond scoorden met 28 en 29 het laagst. Ver-
ƳŜƭŘŜƴǎǿŀŀǊŘ ǘƻǘ ǎƭƻǘ ǿŀǎ ŘŜ ƭŜȊƛƴƎ ƻǾŜǊ ±ƛŜǘƴŀƳ ŘƻƻǊ 9Ǌƴǎǘ Ǿŀƴ DǳƭŘŜƴ ƛƴ ŘŜŎŜƳōŜǊΦ 5ƛǘ ǘǊƻƪ ȊƻΩƴ 
6 niet-leden. Tevreden waren ze wel want Ernst toonde ook veel natuur en cultuur. 

 
Overzicht bezoekersaantallen van de afdeling Zwolle in 2018 

 

Datum Spreker(s) Onderwerp Aantal 
bezoekers 

10.01.2018 Sjoerd Bekhof Tour de France 39 

14.02.2018 Bezoekers Meeneem-avond 28 

14.03.2018 Kasper Haar en Erick Bomhof Het Kamperlijntje 32 

11.04.2018 Neel Hartjes 
Stations in Nederland 
Veel is veranderd maar niet alles 

33 

09.05.2018 Karel Hoorn De bijzondere foto 31 

06.06.2018 Ciril van Hattum Reizend door het socialistisch Oostblok 35 

12.09.2018 Geert de Weger Noord Ooster Locaal Spoorwegmaatschappij (NOLS) 46 

10.10.2018 Bezoekers Vakantie-Varia-Avond 29 

14.11.2018 Raymond Naber Dieseltreinen in Nederland 44 

12.12.2018 Ernst van Gulden Leven langs het spoor in Vietnam 42 

  Totaal aantal bezoekers 359 

 
 

10. Jaarverslagen van de diensten en commissies  
 

10.1. NVBS winkel  
 
De winkel voorziet in een duidelijke behoefte van de leden. Wij horen veel waardering voor het as-
sortiment en meestal is men ook positief over de werkwijze. Probleem is wel dat het aantal leden 
afneemt met de nadruk op onze oudere leden. Juist in die groep zitten onze beste klanten. De leden-
aanwas in het jongere segment is veel minder gericht op boeken, en koopt meer specialistisch zoals 
atlassen en items waar zij een bijzondere belangstelling voor koesteren. Het is in deze markt dus 
verheugend dat de daling in de omzet is gestopt. De stijging is minder dan 1 %, maar het verschil met 
de daling van het vorige jaar (8,8%) is aanzienlijk. Na aftrek van kosten en de bijdrage in NVBS-
/ŜƴǘǊŀŀƭ ōƭƛƧŦǘ ŜŜƴ ƪƭŜƛƴŜ ǿƛƴǎǘ Ǿŀƴ ϵ норсΦмт ƻǾŜǊΦ IŜǘ ŜƛƎen aandeel van de winkel in de nieuwe 
website (wijzigingen door- en afstemming op de nieuwe ledenadministratie en programmatuur voor 
ŘŜ ǿŜōǿƛƴƪŜƭ ϵ моΦутуΣтлύ ƛǎ ƛƴ ƳƛƴŘŜǊƛƴƎ ƎŜōǊŀŎƘǘ Ǿŀƴ ŘŜ ǊŜǎŜǊǾŜΣ ǿŀŀǊŘƻƻǊ ƘŜǘ ǾŜǊƳƻƎŜƴ ƛǎ Ǝe-
daald. 
 
Het belang van de winkel voor de vereniging is groot. Zij draagt niet alleen bij in de kosten van NVBS-
Centraal, maar voorziet ook in een goede weg voor afzet van dubbel materiaal afkomstig van schen-
kingen. Via de tweedehands afdeling vinden vele boeken weer een goede plek bij liefhebbers. Win-
kelmedewerkers spelen een belangrijke rol in NVBS-Centraal bij extra activiteiten, waarvan de be-
zoekers meestal ook weer iets uit de winkel meenemen. 
 




